
Full sessió 13, 21 de febrer 

 

VERBS 

Compte! No confonguem fos, fes, faci i sigui 

 

Ella no vol que jo SIGUI el primer. 

Ella no volia que jo FOS el primer. 

Ella no vol que jo FACI això. 

Ella no volia que jo FES això.  

 

jo faci, tu facis, ell/ella faci, nosaltres fem, vosaltres feu, 

ells/elles facin 

jo fes, tu fessis, ell/ella fes, nosaltres féssim, vosaltres 

féssiu, ells/elles fessin 

jo sigui, tu siguis, ell/ella sigui, nosaltres siguem, vosaltres 

sigueu, ells/elles siguin 

jo fos, tu fossis, ell/ella fos, nosaltres fóssim, vosaltres 

fóssiu, ells/elles fossin  

 



 

PRONOMS 

 

A MI I A TU 

He portat un regal per tu.   A tu què et sembla   Vigileu que en aquests 

casos no se us escapi TI. 

 

Em dona el llibre M'envia el llibre Dona'm el llibre Vols donar-me el llibre? 

Et dona el llibre T'envia el llibre Envia't el correu Vols enviar-te el correu? 

 

COMPTE! 

 

Mai hem de dir: 

 

Me dona el llibre Dona-me el llibre  (ha de ser: em dona el llibre i dona’m el llibre)  

 

Te dona el llibre Envia-te el correu  (ha de ser: et dona el llibre i enviat’ el correu)  

 

El que en castellà normalment és ME, en català és EM 

El que en castellà normalment és TE, en català és ET 

 

 

 

 

 



A NOSALTRES I A VOSALTRES 

 

Ens dona el llibre Ens envia el llibre Dona'ns el llibre Vols donar-nos el llibre? 

 

Us dona el llibre Us envia el llibre Envieu-vos el correu Heu d'enviar-vos el correu 

 

Compte! 

 

Mai hem dir : 

 

Nos dona el llibre Dona-nos el llibre   (ha de ser ens dona el llibre i dona’ns el llibre)  

 

Os dona el llibre Enviaros el llibre    (ha de ser us dona el llibre i enviar-vos el llibre) 

 

1. Ompliu l’espai buit amb la forma de pronom que hi vagi més bé. 

 

em / -me / m’ / ‘m et / -te / t’ / ‘t 

 

Ahir .......... vaig fer mal al peu.    EM 

A qui vas dirigir ..........?        -TE 

.......... omplo les butxaques.     M’ 

Ara .......... toca a tu.         ET 

Obre .......... la porta.      ‘M 

Pentina ...........          ‘T         

No .......... atabalo mai.     T’ 

Ja .......... has llegit el llibre?        T’ 



Vull banyar ..........!     -ME 

Tothom va aplaudir .......... .     -TE 

 

ens / 'ns / -nos / us / -us / -vos 

 

No .......... donis més xocolata. És massa bona!     ENS 

Vosaltres, .............. quedareu a casa?             US     

Jo vaig enviar.......... un correu electrònic.         -VOS 

Porta ............... el que vas dir que ens portaries.    ‘NS 


